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.1. 

TER INFORMATIE VAN DE MINISTERRAAD 

Ik moge Uw aandacht vragen voor bijgaand versl ag van 
de ministeriële bijeenkomst die tussen de Zes van 3 t 7m 5 
december j.l. werd gehouden over de onderhandelingen tussen 
Engeland en de EEG. 

Tijdens deze vergadering is opnieuw gebleken hoe moei
lijk het is tussen de Zes overeenstemming te bereiken over 
een standpunt dat slechts een weinig aan de Britse desiderata 
tegemoetkomt. Het uiterst trage verloop van de onderhandelingen 
is voor de Belgische Ministers Spaak en Fayat aanleiding 
geweest om in een beperkte avondzitting een algemene gedach
tenwisseling te wijden aan het verloop van de onderhande l i ngen. 
Tijdens deze bijeenkomst werd door vijf van de zes Lidstaten 
de bezorgdheid tot uitdrukking gebracht over de bijzonder 
stroeve gang van de besprekingen. De Franse delegatie beperkte 
zich ertoe te constateren dat het eind van de onderhandelingen 
inderdaad nog niet in het zicht is. 

Als resultaat van dit gesprek werd echter wel besloten 
dat in januari 1963 twee l~ge ministeriële besprekingen 
zullen worden gehouden, vermoedelijk van 14 tlm 18 januari 
en van 28 januari tlm 1 februari. Daarnaast heeft nlinister 

Couve de Murville, na een gesprek met Staatssecretaris van 
Houten, een zekere inschikkelijkheid betoond ten aanzien van 
een belangrijk struikelblok bij de besprekingen, betreffende 
de wijze van aanpassing van het Britse landbouwsysteem aan 
het landbouwbeleid van de EEG. 

Van de overige tijdens deze vergadering behandelde on
derwerpen moge ik het probleem van het financieel reglement 
en de verhouding tot de andere landen van de EFTA vermelden. 
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De Europese Commissie heeft voorlopige sugges+ies ge
daan voor een financiële regeling, waarin tevens het bui+en
tarief op industriële produkten is betrokken. De mees~e dele
gaties, waaronder de Nederlandse, hebben zich uiterst gere
serveerd betoond ten aanzien van een dergelijke bena~ering, 
welke vermoedelijk niet de basis zal kunnen leveren aarop 
op korte termijn een overeenstemming kan worden bereikt. 
Het financieel reglement zal in een ministeriële vergadering 
van 10 tlm 12 december tussen de Zes vermoedelijk opnieu 
worden besproken. 

Ten aanzien van de verhouding tot de andere landen van 
de EFTA en met name die landen welke niet wensen toe te trede 
(Zweden, Zwitserland, Oostenrijk en Portugal) werd het stand
punt ingenomen dat de EEG vermoedelijk niet in de loop van 
het volgend jaar de onderhandelingen zal kunnen afsluiten. 
Dit schept voor Engeland uiteraard problemen, aangezien het 
tegenover zijn partners van de EFTA bepaalde verplichtiv~en 
heeft aangegaan. De Zes zijn echter wel bereid een korte over
gangsregeling in overweging te nemen, in afwachting van de 
afsluiting van de onderhandelingen met deze landen. 

Spoedshalve wordt afschrift dezes rechtstreeks a~~ ue 
Ministerraad gezonden. 

DE MINISTER VAN BUITENLANDSE ZAKEN a.i. 
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Op 3, 
de 6e6, met 

4 en 5 december werd tussen de ln 6 er 

enige onderbrekin~ vanwege de Raädsz: . - r: co.::. r -- ~o-_ ... 

van de E~G, over de toetredinb van Dngeland ges~~~:e , 

waarbij in het bijzonder de volgende onderwerpen 

besprokeno 

1. Gang van zaken in het algemeen . 

2. Financieel reglement. 

30 Britse Landbouw. 

4. Artikel 234, benevens de verhouding tot de 

10 Gang van zakeno 

In een beperkte zitting, welke op verzQe~ vac 

de ~\1i nis ters Spaak en Fayat was belegd, ui t1;er.:.. ver

schillende Ministers hun bezorgdheid over het ~~age 

verloop van de onderhandelingen. Afgezien van de 

Belgische Ministers ,lieten .::itaatssecretaris .LaÏ"-Y> el'! 

de Ministers Colombo, Schaus en l\:.i.ar ijnen teleurst;e:::"'

ling blijken over de gang van zaken. Het gelukte 

Staatssecretaris van Houten als voorzit ter echter :iet 

om uit de getuigenissen van ontevredenheid der be

windslieden veel constructieve conclusies te 

distilleren, vooral omdat Minister Couve de ~urvi=-~e 

deze afhield. Het belangrijkste resultaat van de dis 

cussie is dat twee ministeriële bijeenkomsten van 

4 à 5 dagen in de tweede helft van januari zijn va r

zien. Op verzoek van Minister Couve de l\~urville z;al ln 

de ministerièle bijeenkomst van 10 t/m 12 december 
nog worden bevestigd of deze lange zitTingen zullen 

worden gehouden van 14 t/m 18 januari en van 28 
januari t/m 1 februari. Aan de discussies, die op ge

matigde toon werden gevoerd, kan het volgende wor~en 
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ontleend: 

De Ministers Spaak en Fayat meenden dat de 
beginnen met vast te stellen dat Engelands 

Zes r::oest:::~ 

gewenst is. In dat verband moest nu absolute prior~te~~ 
aan de onderhandelingen met ~ngeland worden gegeTen. 

De hoofdproblemen zouden vóór eind januari ~oe~eL 

worden opgelost. Daartoe zouden de ~es de ondertarÁ

delingen ook in een andere, meer co~~unautaire gees~ 

moeten voeren, zodat niet steeds het minimum staLin~nt 

van één der lidstaten als het standpunt van de -es z~u 

worden uitgedragen. De Zes moesten ferm zijn ten ~F~

zien van hun principes , doch op details en over6lli_cs

maatregelen soepel. Minister Spaak legde er veel rladrJ.~: 

op dat de EBG in de buitenwereld bezig is een slec~-e 

naam te krijgen. Daarom zou in de onderhandelingen ne

Engeland moeten worden aangetoond, d.at de Gemeensct.ap 

niet immer uit is op het incasseren van voordelen OP 

korte termijn. 

Staatssecretaris Lahr bevestigde dat Bngelands 

toetreding thans het belangrijkste onderwerp voor de 

Gemeenschap vormdeo De onderhandelingen verliepen veel 

te traag; op deze wijze moesten de Zes niet verder gaan. 

Er moest nu in een "gesloten procedure" worden onder

handeld tot de eindoplossing is bereikt. De Duitse 

Staatssecretaris vroeg zich voorts af of de Zes in het 

overleg met de Britse delegatie, waar het overgangspro

blemen en details betreft, niet meer flexibiliteit aan 

de dag zouden kunnen leggeno 

Minister Colombo, die de bezorgdheid van de an

dere sprekers deelde, meende dat de Zes niettemin een 

gemeenschappelijk front in het overleg met de Britse 

delegatie moesten bewaren. De onderhandelingen met 
Engeland waren ook z.i. zeer belangrijk, doch konden 

geen absolute prioriteit krijgen, omdat ook andere 
zaken, zoals de relaties met de Afrikab.nse landen, 
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van groot belang ZlJYl. .Jinister Colombo ees - orts 
het gevê:1.ar van een vertra[ing . de op ln or.. er aL-

delin[,en voor de dynhmie.K V5.n ae "'er...leensc ap '-f' ze ..... ~ • 

De Italiaanse ~inister stelde vo rts a+ er. b~~ 

de landbouwproblemen produktsge ~i~s naÓ.r p~ s.;,~ _ ... gen. 

zou moeten zoeken als men het over een Dri c~ce _is-- -
eens zou kunnen worden. Bepaalde technische ~r ü:e e~ 

zouden ook in een vrije discussie ä ~ept kunnen ~r eL 

besproken in een geest die past ten aanzien van eeL 

land dat vermoedelijk lid zal worden. 

Io'linis ter üchaus kon zich evenmin als de 

Italiaanse 

prioriteit 

Minister ermede verenigen 

zou worden gegeven aan de 

dat abso::' -e 

onderh~de~~~~eL 
~ 

met Engeland. De Luxemburgse lilinister heri nnerde a2.Y-. 

de verplichtingen die Luxemburg als toekomstig R~sis

voorzitter ten aanzien van de voortgang in de ~S~ 

heeft . 

Minister fuarijnen pleitte ervoor dat de E~-

ferm zou blijven ten ac.nzien van de princ; pes, à.ocl.:. "te ... 

aanZlen van de modaliteiten meer inschikkelijk zou 

worden, overeenkomstig het adagium forti ter in re, 

suaviter in modo . Evenals Linister Spaak pleitte 

Minister Marijnen ervoor dat de Zes zoveel mogelijk 

gemeenschappelijk zouden blijven optreden. De } eder

landse lVl.inister trachtte het gesprek te doen ui t 

monden in concrete conclusies ten aanzien van de 

interne landbouw waaromtrent de avond tevoren was 

gesproken - doch met name van Belgische zijde voerde 

men de discussie naar het algemene plan terug. 

Minister Couve de f.lurville deelde in de "melan
cholie 11 van de overige delegaties bij het aanschomren 

van het document van de Voorzitter van de uppléants 
over de stand van de onderhandelingen. Er stond ons 
nog teveel werk te wachten dan dat thans reeds, 
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overeenkomstig de Belgische wens, een t~jds:i~ieL 
zou kunnen worden vastgestel:1, W8.araan men zich 'an 

ook werkelijk zou kunnen houdeno Aan de onderhar
delingen met Engeland kon volgens de _ranse ~~nister 

geen absolute priori tei t worden gegever.l., omdat niet 
geriskeerd mocht worden dat de GemeenscLap s~:l z u 

worden gelegd. Bovendien was de oplossing van oe
paalde problemen, zoals de verhouding tot .üeuw

Zeeland, afhankel ijk van de overeenste~ing in de 

Raad van de EBG over de reglementen, die ~hans in 

discussie zijn. 

De Franse I'LLinister meende dat de "collecti eve 

methode" van onderhandelen, waarbij de Zes i;mner 8.:"s 

eenheid optreden, inde rdaad moeilijkheden Del z~c~ 

bracht. Anderzijds werd echter ook een individuele 

methode gevolgd in de bilaterale contacten met 5nge:and 

waaraan eveneens bezwaren waren verbonden, omda~ de 

Engelsen daardoor voortijdig bekend werden met de 

concessies van de Zes. In een later gesprek met 

Staatssecretaris van Houten indiceerde de Franse 

Minister dat in de toekomst wellicht iets meer soep~es

se in het overleg met Engeland zou kunnen worden be

tracht. Ten aanzien van het probleem van de Britse 

landbouw ging hij ermede akkoord dat de woordvoerder 

van de Zes een verklaring zou afleggen, die niet in 

alle details zou zijn goedgekeurd door de lidstaten. 

2. Financieel reglement. 

De heer Hallstein gaf een uiteenzetting over de 

ontwikkeling van de gedachten in de boezem van de 
Europese COInmissie over dit onderwerp, zonder dat Villl 

de zijde van de Europese Commissie reeds concrete voor

stellen werden gedaan. Van Belgische, Nederlandse, 
Duitse en Italiaanse zijde werd een vrij gereserveerde 

reactie gegeven op de suggesties van de Commissie. 
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De discussie werd bij gebrek aan tijd vervolfers af
gebroken en zal in de vergaderinE van 10 t/m -2 

december worden voortgezet. 

De heer Hallstein stelde dat de JOmD~ssie van de 
volgende overweglngen uitging: 

a. Het besluit van 14 januari blijft ongewijzigd. 

b. De tenuitvoerlegging van de beginselen moet 

thans onherroepelijk worden gemaakt. 

c. De in artikel 2 van het Financiële reglement ge

noemde "andere communautaire ontvangsten" moeten 

in de oplossing worden betrokken, alsmede de 

kwestie van de evenwichtige verdeling vaL de 

financiële lasten. 

d. De regeling voor de heffingen moet "neutraal" 

werken, zodat bepaalde landen niet om financiële 

redenen geneigd kunnen zijn hun invoer te sti

mulereno 

eo De onderhandelingen met Engeland zouden niet ver

traagd moeten wordeno 

De Voorzitter van de Commissie stelde de wat 

hij noemde communautaire overweging - die leidde tot 

de onverminderde afdracht van de heffingen- tegenover 

de nationale overweging, die in de richting van de 

verdeelsleutel van artikel 200 wees. Hij kwam tot de 

conclusie dat een objectieve oplossing, die aan beide 

overwegingen tengrondslag ligt, niet mogelijk zou 

zijn. Het beste zou zijn indien aanvankelijk meer arul

dacht zou worden besteed aan het nationale argument 
en later meer aan het co~wnunautaire, zodat in het be

gin een herverdeling van de lasten zou plaats vinden, 

doch op den duur nie~ meer. 

De rechten van het buitentarief zouden volgens 
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de Commissie eveneens in de oplossi~g m~eten Jr~en 

betrokken. Indien deze tegelijk ~et ae ~ef~~n en zo 

worden afgedragen, zou de vereiste "mass~ de 

manoeuvre" worden geschapen om de herverae:'~.t -e 

bewerkstelligen, die aanvankelijk nodig is aD - -

een evenwichtiger verdeling van de 12..sten te ~: :::.€...::... 

Bovendien zou de opbrengst van de indus~rie:'e -a

rieven zeker nodig zijn teneinde a:le uitgaven -a:~ 

de Gemeenschap te dekken. Volgens de CO::21ID.issie z "ä.s~ 

uit de opbrengsten van hef'{ingen en buitentar-is:: 

niet alleen de normale en landbouw-uitgaveil va~ de 

Gemeenschap moeten worden gedekt, maar ook die v~_ 

het sociale fonds en het ontwikkelingsfo~ds. ~e-
.., voorstel onder artikel 201, dat de Commissie vaL - _-..-

was te doen, zou, terwille van de spoed die b-ij -e 

onderhandelin~en met Engeland moet worden betra~_-~, 

op dit moment niet verschillende technische kwes~~es 

betreffen, welke later wel zouden kunnen worden g:

regelde 

Van Belgische, Nederlanûse, Duitse en 

Italiaanse zijde werd de vrees geuit dat de weg. die 

de Commissie wilde inslaan te tijdrovend zou si on. 

Minister Fayat vroeg zich af of niet zou kunnen wor

den volstaan met de invoeging in een protocol van 

een zinsnede uit de reeds vaststaande tekst van he~ 

financiële reglement. Minister Marijnen wees op de 

band tussen heffingen en tarieven en de belastingen 

in het algemeen welke in hun totaliteit instrumenten 

van de conjunctuur politiek vormen. Hij meende dat in 

dit stadium moeilijk een uitgewerkt voorstel zou 
kunnen worden gedaan en zou in elk geval de onderhan
delingen hiermede niet willen ophouden. De Nederlandse 

Minister vroeg zich in dit verband af of niet naar 

een veel eenvoudiger oplossing zou moeten worden ge

zocht, bv. door een enkele verklaring in de toe

tredingsovereenkomst in te sluiten. 
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Staatssecretaris Labr meende dat oe Cornmjssie ~e 

delegaties in niet geringe verlegenheid ha d gebr ach 
door de verreikende en veelomvattende suggestie die 
waren gedaan. De Duitse delegatie wilde nie t -au meet 

an en i gerlei af aan afwijzend staan tegenover het vinden 
oplossing voor het door Frankrijk opgeworpen vraags~uk , 

doch zij was van opvatting dat niet in de richtir~ -an 

de suggesties van de Commissie moest worden ge z~ ch~. De 

Duitse Staatssecretaris maakte voorts bezl/aren t egen de 
wijze van presentatie door de heer Hallstein, die dee d 
veronderstellen dat een oplossing die gebaseerd is on 
het draagkrachtbeginsel volgens artikel 200 alleen door 
nationale belangen zou zijn geinspireerd, terwi j l een 
oplossing waarbij geen herverdeling van de lasten plaats 
vindt in het communautaire belang zou zijn. De Dui tse 
Staatssecretaris verzette er zich voorts tegen dat ~et 
sociale fonds en het ontwikkelingsfonds in de opl ossing 
werden betrokken. Dit zou in strijd zijn met he t beginsel 
dat niet op deeloplossingen mocht worden teruggekomen. 

Minister Colombo wees er, evenals de voorgaande 
sprekers, op dat met een uitwerking van de Commissie
voorstellen te veel tijd gemoeid zou zijn. Bovendi en 
zouden de nationale parlementen thans nog niet de controle 
op financiële bedragen van zo grote omvang willen prijs
geven, tenzij het Commissievoorstel gepaard zou gaan aan 
een voorstel tot rechtstreekse verkiezing van een Euro
pees Parlement dat op de financiering invloed kan uit
oefenen. De Italiaanse minister suggereerde een een
voudiger oplossing, volgens welke het financigle regle
ment zou worden aangevuld met een verklaring over de 
billijke verdeling van de lasten. De nieuwe tekst van het 
financigle reglement zou vervolgens ter ratificatie aan 
de nationale parlementen worden voorgelegd. 

De diskussie werd, bij gebrek aaR tijd, afgebroken 
en zal de volgende week worden voortgezet. 
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3. Br i t s e landbouw. 

In een eerste avondzitting gelukte he t de vi jf 
lidstaten niet aan minister Pisani koncessies t e ont
rukken op het standpunt van de Zes da t tijdens de vorige 
ministeri~le bijeenkomst door de Brit s e de l egatie las 
afgewezen. De Vijf waren bereid op t wee punten eni ge 
souplesse te betonen tegenover de Britse delegatie. 
In de eerste plaats zouden in de overgangsperiode pr o
ducentensubsidies i.p.v. consumentensubsidies kunnen 
worden overwogen voor varkensvlees en eieren en in de 
tweede plaats zou het stelsel van It deficiency payments' 
niet bij toetreding behoeven te worden afgeschaf t, doch 
eerst na afloop van de huidige zittingsperiode van de 
Britse regering (in verband met een desbetreffende toe
zegging aan het Britse Parlement). Daartegenover blij
ven de Zes vasthouden aan het standpunt dat de gemeen
schappelijke landbouwpolitiek volledig van toepassing 
moet zijn in de eindfase en dat de degressief t e ver
lenen subsidies in de overgangsperiode op 31 december 

1969 moeten worden beëindigd. Bovendien was een ieder 
het eens dat, afgezien van eieren en varkensvlees, coh
sumentensubsidies in de overgangsfase moeten worden 
toegepast (dit heeft met name betrekking op granen ) o 
Een Nederlands voorstel langs bovengeschetste lijnen 
kreeg steun van vier lidstaten, doch minister Pisani 
bleef met grote heftigheid het standpunt innemen dat 
het aan Engeland was in eerste instantie de koncessies 
te doen. De heer Mansholt meende dat het in deze si
tuatie geen zin had indien de Europese Commissie zich 
zou uitspreken. 

De resultaten van het gesprek over de landbouw 
op de tweede dag waren, dank zij de aanwezigheid van 
Minister Couve de Murville iets minder onbevredigend 
dan die van de dag tevoren. TIe Franse minister begon 
met een verklaring af te leggen, waaruit enige bereid
heid sprak om rekening te houden met de Engelse bezwaren 
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tegen de instelling van consumentensubsidies en met de 
toezegging van de Engelse regering tegenover het Par l e
ment om geen grote wijzigingen aan te brengen i n de 
uagricul tural acts" van 1947 en 1957 gedurende de hllidige 
zittingsperiode. Overeenstemming werd bereikt dat de 
voorzitter van de Zes in deze geest een verklaring zou 
afleggen, die in de plaats zou treden van het standpunt 
van de Zes van 27 oktober. 

Aan de suppléants werd verzocht overeenstemming 
te bereiken over de op schrift vast te leggen punten 
voor de interventie van Staatssecretaris van Houten. De 

suppléants gelukte het niet het eens te worden over het 
beknopte schema voor de uiteenzetting van de voorzitter, 
waarna werd besloten dat Staatssecretaris van Houten, 
rekening houdende met alle gemaakte opmerkingen, mondeling 
een uiteenzetting zou geven. 

De belangrijkste elementen van deze uiteenzetting 
zouden moeten worden: 

1e. De constatering dat het Verenigd Koninkrijk accepteert 
dat de gemeenschappelijke landbouwpolitiek volledig 
van toepassing zal zijn in de eindfase ; 

2e. De erkenning van de noodzaak dat de aanpassing van het 
Engelse landbouwbeleid aan dat van de Gemeenschap 
geleidelijk via van tevoren vastgelegde modaliteiten 
kan verlopen, teneinde te bruuske gevolgen voor het 

prijspeil voor consumenten en producenten te vermijden; 
3e. De vaststelling dat het systeem van garantieprijzen en 

"deficiency payments" echter terstond bij toetreding 
moet worden afgeschaft voor de produkten waarvoor thans 
reglementen bestaan; 
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4e. De erkenning door de Zes van de toezeggi e e 
Engelse regering op dit punt tegen~er be Parle ent, 
hetgeen kan leiden tot een versoepe-ir~ (een 'aar 
van II voorbereiding tl

) bij de uitwerking van he oor
afgaande punt; 

5e. Het aanwijzen van connumentensubsiàies als het ees. 
geeigende middel om de aanpassing te vergemakkel" "ken, 
doch praktische erkenning van het feit àa~ bij e:eren 
en varkensvlees producentensubsidies zuller IDlnnen 
worden ingesteld; 

6e. Deze subsidies zullen degressief moeten zijn en op 
31 december 1969 moeten worden beëindigd; 

7e. Nader onderzoek produkt per produkt en vastste __ ing 
in gemeenschappelijk overleg van de diverse aan
vangsprijzen" bij de toepassing van het gemeensc ...... ap
pelijk beleid in Engeland (vooral bij granen). 

Teneinde een eventuele diskussie over de aan as
sing van de Engelse prijsniveaus aan die van de W:h;G op 

een zo duidelijk mogelijke wijze te doen plaats vinden, 
werd overeengekomen dat de Europese Commissie in contac~ 
zal treden met de Engelse delegatie inzake de opstelling 

van vergelijkbaaar cijfermateriaal. De resultaten van 
dit contact zullen worden voorgelegd aan de experts van 
de Zes. 

4. Artikel 234, benevens de verhouding tot de EFTA. 

Artikel 234 schrijft voor dat overeenkomsten 
tussen een lidstaat en derde landen die incompatibel 
zijn met het EEG-verdrag moeten worden aangepast of 
opgeheven, eventueel met steun van de andere lidstaten. 
Met de Britten werd overeenstemming bereikt dat art.234 
noch voor de Zes noch voor Engeland van toepassing zal 
zijn op preferentiële regelingen. 
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In het overleg tussen de Zes kwam tot uitdrukking 
dat van verschillende zijden de behoe~te werd ge oeld aan 
een diskussie over de konsekwenties van dit standpunt 
voor de verhouding tot de EFTA. 

Engeland kan het EFTA-verdrag immers eenzijdig 
alleen op een termijn van een jaar opzeggen. De heer Rey 
gevoelde ervoor dat aan de Britse delegatie zou worden 
gevraagd op welke wijze zij met de EFTA wilde regelen dat 
Engeland inderdaad van het moment van toetreding a~ de 
EFTA-partners als derde landen zal behandelen. Colomba 
suggereerde een stand-still voor wat betre~t de Britse 
tarieven ten opzichte van de EFTA-landen gedurende een 
niet te lange periode, opdat allereerst het resultaat van 
de Kennedy- .onderhandelingen zou kunnen worden afgewacht. 

Minister Couve de Murville meende dat de Eritse 
delegatie gewaarschuwd moest worden dat de Zes nog niet 
de tijd hadden gevonden zich te beraden over hun verhouding 
tot de neutrale EFTA-landen en Portugal. Het was derhalve 
niet denkbaar dat met deze landen voor het eind van het 
volgend jaar overeenkomsten zouden worden afgesloten. 
Alleen ten aanzien van Denemarken en Noorwegen kon men 
iets optimistischer zijn als Engelands toetreding eenmaal 
zou gelukken. De Franse minister suggereerde voorts dat 
misschien overwogen kon worden dat een overgangsregeling 
wordt voorzien voor de EFTA-landen waarmede op het moment 
van Engelands toetreding geen regeling is getroffen. 
Over een periode van b.v. twee jaren zouden de Britse 
tarieven ten opzichte van de EFTA-landen vertraagd kunnen 
worden aangepast aan het normale niveau. In elk geval zou 
de status quo van de relaties tussen Engeland en de andere 
EFTA-landen echter niet kunnen worden gehandhaafd. 
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Besloten werd dat aan de Britten de volgende 
mededelingen zouden worden gedaan: 
a. Artikel 234 is niet van toepassing op preferentiële 

regelingen, zoals die met de EFTA en het Common ealth. 
b. Engeland wordt verondersteld ten aanzien van de EFTA

partners de nodige maatregelen te treffen, waardoor 
het bij toetreding kan voldoen aan de verdragsver
plichtingen, mits geen speciale regelingen worden 

getroffen. 
c. TIe Zes achten het onwaarschijnlijk dat de onderhande

lingen met de neutrale EFTA-landen en Portugal reeds 
voor het einde van het jaar zullen zijn beëindigdo 

do Overgangsregelingen kunnen worden overwogen, doch een 

onbeperkte handhaving van de status ~uo in de relaties 
tussen Engeland en de EFTA-landen kan niet worden 

aanvaard. 

DGES, 11 december 1962 


